
Protokół nr XXXVI Sesji Rady Powiatu w Białogardzie 

w dniu 29 czerwca 2017 r., w godz. 8
00

 – 13
56

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła otworzył posiedzenie Rady Powiatu  

w Białogardzie, po powitaniu radnych i zaproszonych Gości, oświadczył, iż zgodnie z listą 

obecności (załącznik nr 1, 2 i 3), aktualnie w Sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady, wynoszącego 17 radnych, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła z uwagi na trudności techniczne 

związane z obsługą programu eSesja ogłosił przerwę techniczną. Przerwa trwała od godziny 

8
10

 do godziny 8
12

. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Marek Anusz 

2. Jerzy Bartman 

3. Zbigniew Brzozowski 

4. Henryk Budzyła 

5. Tomasz Hynda 

6. Anna Kodź 

7. Adam Kołacki 

8. Andrzej Nowak 

9. Piotr Pakuszto 

10. Beata Pawlik 

11. Jan Połuboczko 

12. Wojciech Potrzebowski 

13. Andrzej Siwek 

14. Bogusław Stanczewski 

15. Rajmund Wasiak 

16. Iwona Wysocka-Chudziak 

17. Jerzy Żuk 

 

Rada Powiatu w Białogardzie realizowała następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji, w tym: 

a.  stwierdzenie quorum, 

b. przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie, 

c.  przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie. 

2. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Anny Kodź, 

b) odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Wojciecha Potrzebowskiego, 

c) odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rajmunda Wasiaka, 

d) przyjęcia Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 

Powiatu Białogardzkiego, 



e) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Tychowo, których 

właścicielem jest Powiat Białogardzki oraz określenia warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków, 

f)  utworzenia Branżowej Szkoły I stopnia Specjalnej Nr 2 oraz włączenia jej do 

Zespołu Szkół Specjalnych im. Jana Pawła II w Białogardzie, 

g) wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających napędzanych silnikami 

spalinowymi na jeziorze Tyczewo Wioska, gm. Tychowo, 

h) dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Powiatu 

Białogardzkiego instrumentem płatniczym. 

3. Informacja z działalności Centrum Wspierania Rodziny „Dom pod świerkiem”. 

4. Informacja z działalności Domu Pomocy Społecznej w Białogardzie. 

5. Informacja o stanie sanitarnym i przygotowaniu do sezonu letniego. 

6. Informacja Centrum Dializa Spółka z o.o. dotycząca działalności szpitala w 

Białogardzie.  

7. Informacja Przewodniczącego Zarządu Powiatu o działalności Zarządu Powiatu w 

Białogardzie w okresie międzysesyjnym.  

8. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Zamknięcie Sesji. 

 

b) przyjęcie protokołu XXXIV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał radnych o uwagi do 

protokołu z XXXIV Sesji z dnia 2 czerwca 2017 roku. Przypomniał, że z treścią w/w 

protokołu można było zapoznać się w Biurze Rady Powiatu. Poinformował, że zgodnie z § 37 

Statutu Powiatu Białogardzkiego do treści protokołu nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie. W 

związku z powyższym poddał pod głosowanie w/w protokół. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu XXXIV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 2, BRAK GŁOSU: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech 

Potrzebowski, Andrzej Siwek, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (2) 

Marek Anusz, Bogusław Stanczewski 

BRAK GŁOSU (1) 

Rajmund Wasiak 

 

Rada Powiatu w Białogardzie nie zgłosiła uwag i przyjęła protokół z XXXIV Sesji z dnia 

2 czerwca 2017 roku. 



 

c) przyjęcie protokołu XXXV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał radnych o uwagi do 

protokołu z XXXV Sesji z dnia 14 czerwca 2017 roku. Przypomniał, że z treścią w/w 

protokołu można było zapoznać się w Biurze Rady Powiatu. Poinformował, że zgodnie z § 37 

Statutu Powiatu Białogardzkiego do treści protokołu nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie. W 

związku z powyższym poddał pod głosowanie w/w protokół. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu XXXV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 3, BRAK GŁOSU: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech 

Potrzebowski, Andrzej Siwek, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (3) 

Marek Anusz, Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak 

 

Rada Powiatu w Białogardzie nie zgłosiła uwag i przyjęła protokół z XXXV Sesji z dnia 

14 czerwca 2017 roku. 

 

2. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

 

 

a) odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Anny Kodź – projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Anna Kodź wyłączyła się od głosowania,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 



poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak przypomniała, że ci radni których dotyczą projekty 

uchwał w sprawie odmowy wygaśnięcia mandatu powinni wyłączyć się od głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Anny Kodź.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Anny Kodź. 

 

Wyniki głosowania 
 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 3, BRAK GŁOSU: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech 

Potrzebowski, Andrzej Siwek, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (3) Marek Anusz, Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak 

BRAK GŁOSU (1) Anna Kodź 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXVI/169/2017 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej 

Anny Kodź, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 niniejszego protokołu. 

 

b) odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Wojciecha Potrzebowskiego – projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 



 

Głosowano w sprawie: 
odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Wojciecha Potrzebowskiego.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Wojciecha Potrzebowskiego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 2, BRAK GŁOSU: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Andrzej Siwek, 

Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (2) 

Marek Anusz, Bogusław Stanczewski 

BRAK GŁOSU (1) Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXVI/170/2017 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

Wojciecha Potrzebowskiego, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 7 niniejszego 

protokołu. 

 

 

c) odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rajmunda Wasiaka -  projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu. 

Radny Rajmund Wasiak wyłączył się od głosowania.   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

 



Głosowano w sprawie: 
odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rajmunda Wasiaka.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rajmunda Wasiaka. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 2, BRAK GŁOSU: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech 

Potrzebowski, Andrzej Siwek, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (2) 

Marek Anusz, Bogusław Stanczewski 

BRAK GŁOSU (1) Rajmund Wasiak 

 

Rada Powiatu w Białogardzie podjęła Uchwałę Nr XXXVI/171/2017 Rady Powiatu w 

Białogardzie w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rajmunda 

Wasiaka, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 9 niniejszego protokołu. 
 

 

d) przyjęcia Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu 

Białogardzkiego - projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

  

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji głosami za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 2 głosy 

pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu. Radny Rajmund 

Wasiak wyłączył się od głosowania.   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji głosami za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujący – 1 głos pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

 

 



W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny – Rajmund Wasiak zapytał czy Zarząd Powiatu w Białogardzie podjął rozmowy z 

innymi powiatami odnośnie zawarcia porozumień dotyczących ulg biletowych. Zapytał 

również dlaczego Zarząd Powiatu nie rozmawiał w tej sprawie z poszczególnymi gminami. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poprosił o udzielenie głosu autorowi w/w planu. 

Obecnie głos zabrał Pan Adam Brzycki, który opracował Plan zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Białogardzkiego. Odnośnie konsultacji 

poinformował, że ustalanie tras  jest obligatoryjne, kiedy wychodzą one poza obszar danego 

powiatu. Przy konstruowaniu w/w planu nie było takich sytuacji, więc nie było podstaw, aby 

rozmawiać z ościennymi powiatami odnośnie porozumień. Dodał, że były przeprowadzone 

konsultacje społeczne. 

Radny – Rajmund Wasiak oświadczył, że z tego co się orientuje to przewoźnik z Karlina 

jeździ przez Karlino do Kołobrzegu. 

Pan Adam Brzycki poinformował, że połączenia, które przekraczają powiat są w gestii 

Marszałka Województwa.  

Radny – Rajmund Wasiak oświadczył, że zadał to pytanie w kontekście koncepcji tzw. 

wspólnego biletu, który byłby rozliczany pomiędzy  poszczególnymi samorządami. 

Pan Adam Brzycki poinformował, że linie były ustalane wewnątrz powiatu, ponieważ 

skupiono się na kwestii miedzy gminami, wewnątrz powiatu. Oświadczył, że nie było 

zainteresowania ościennych powiatów odnośnie rozmów na temat o którym mówił radny. 

Dodał, że jeśli radni mieli uwagi w tym temacie należało je zgłosić na etapie konsultacji 

społecznych.  

Radny – Rajmund Wasiak zapytał czy odbyły się spotkania z przedstawicielami 

poszczególnych gmin. 

Pan Adam Brzycki poinformował, że odbyły się konsultacje społeczne, które były zgodne z 

ustawą o publicznym transporcie zbiorowym.  

Radny – Rajmund Wasiak poprosił o więcej informacji dotyczących konsultacji 

społecznych.  

Pan Adam Brzycki poinformował, że badanie ankietowe było przeprowadzane we wrześniu 

2016 roku, aby się zorientować jak wygląda publiczny transport m.in. wśród uczniów jak i 

pracowników większych zakładów. W trakcie prowadzenia konsultacji społecznych 

dotyczących projektu planu transportowego były również formularze konsultacyjne. 

Poinformował, że wpłynął jeden wniosek z Gminy Karlino. Oświadczył, że część uwag 

została uwzględniona. Dodał, że informacje na ten temat były dostępne na stronie BIP 

Starostwa oraz oficjalnej stronie Powiatu Białogardzkiego. 

Radny – Rajmund Wasiak zapytał jaka była grupa reprezentatywna przy ankietach.  

Pan Adam Brzycki poinformował, że zebrano 200 prawidłowo wypełnionych ankiet. 

Radny – Rajmund Wasiak zapytał czy 200 ankiet to grupa reprezentatywna przy 48 tys. 

mieszkańców powiatu. 

Pan Adam Brzycki zwrócił uwagę na fakt, że ankietowano osoby pod kątem połączeń 

międzygminnych. Poinformował, że rozmawiał na ten temat z dyrektorami szkół 

ponadgimnazjalnych oraz z przedsiębiorcami. W pierwszym przypadku dyrektorzy bardzo 

chętnie wyrazili zgodę na badanie ankietowe, a w drugim nie było większego 

zainteresowania.   

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poprosił o udzielenie głosu pani Jadwidze 

Klonowskiej, pracownikowi Wydziału Komunikacji i Drogownictwa, która z ramienia 

Zarządu Powiatu bezpośrednio zajmowała się pracą nad tym dokumentem. 



Pani Jadwiga Klonowska poinformowała, że konsultacje społeczne dotyczyły osób, które 

uczęszczają do szkoły i osób pracujących. Informacje na ten temat były udostępnione na 

stronie BIP Starostwa, w gazecie „Białogardzianin”, a także na tablicy ogłoszeń znajdującej 

się przy budynku Starostwa. Odnośnie współpracy w tej kwestii z gminami poinformowała, 

że każdy powiat i każda gmina ma obowiązek taki plan transportowy dla swojego samorządu 

przygotować. Zgodnie ze zmianą przepisów każda gmina, niezależnie od liczby mieszkańców 

będzie musiała przygotować projekt takiego planu. Przypomniała, że Powiat Białogardzki nie 

miał obowiązku przygotowania planu, ponieważ taki obowiązek mają powiaty o liczbie 

mieszkańców powyżej 80 tys. mieszkańców.  

Wiceburmistrz Karlina – Piotr Woś z przykrością stwierdził, że informacja na temat 

konsultacji społecznych była zamieszczona tylko na stronie starostwa. Oświadczył, że nie wie 

czy poszczególne gminy otrzymały te informacje celem zamieszczenia ich na swoich 

stronach, czy też tablicach informacyjnych. Oświadczył, że Gmina Karlino otrzymała druk na 

którym mogła zgłosić swoje uwagi. Poinformował, że to Gmina Karlino kierowała pisma do 

Starosty oraz do Pani Jadwigi Klonowskiej odnośnie wspólnych działań dotyczących 

transportu zbiorowego. Proponowano zawarcie porozumień między powiatami w sprawie ulg 

biletowych. Oświadczył, że jest mu przykro, że konsultacje były przeprowadzone w szkołach 

ponadgimnazjalnych w Białogardzie, a przecież jest  również taka szkoła w Karlinie.  

Pani Jadwiga Klonowska odniosła się do uwag swojego przedmówcy. Odnośnie transportu 

zbiorowego przypomniała, że jeśli chodzi o transport wykraczający poza powiat to jest w 

gestii Marszałka Województwa, a nie starosty. Poprosiła również, aby nie scedowywać 

obowiązków władz gminy na starostę. Starosta zgodnie z ustawą ma zapewnić mieszkańcom 

powiatu dotarcie do  centrów wszystkich gmin i to zrobił. Powiat ma połączenia kolejowe ze 

wszystkimi gminami i to wykorzystał. Takie samo rozwiązanie zastosował również Urząd 

Wojewódzki w Szczecinie, który ma połączenia kolejowe ze wszystkimi powiatami.   

Pan Adam Brzycki poinformował, że ankiety o których mówił wcześniej były 

przeprowadzane w szkołach ponadgimnazjalnych w Białogardzie, Karlinie i w Tychowie.  

Wiceburmistrz Karlina – Piotr Woś zapytał czy pani Kolonowska wie ile połączeń 

kolejowych jest między Koszalinem, a Białogardem oraz Kołobrzegiem a Białogardem w 

ciągu dnia. Zapytał czy obowiązki Marszałka Województwa zostały scedowane na powiaty. 

Pan Adam Brzycki odpowiadając na drugie pytanie odpowiedział, że obowiązki te nie 

zostały scedowane na powiaty. Każda jednostka samorządu terytorialnego organizuje 

transport publiczny w swoim zakresie.  

Wiceburmistrz Karlina – Piotr Woś zapytał o ulgi przy przejazdach dla uczniów. Zapytał czy 

jeśli nie będzie stosownego porozumienia między gminami np. na trasie Karlino – Koszalin, 

czy uczeń będzie mógł liczyć na ulgę (chodzi o połączenia autobusowe, czy też busowe).  

Pan Adam Brzycki oświadczył, że jeśli ta linia nie będzie wpisana w publiczny transport 

zbiorowy przez Marszałka Województwa to nie będzie można skorzystać z ulg. 

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów pytał 

dlaczego nie było porozumienia między samorządami odnośnie transportu zbiorowego. 

Zdaniem radnego w tej kwestii zabrakło spotkania odnośnie tzw. wspólnego biletu, czyli 

zniżek biletów np. dla młodzieży. 

Pan Adam Brzycki oświadczył, że nie ma znaczenia kto jest organizatorem transportu 

publicznego zbiorowego. Kwestia nadawania ulg pozaustawowych jest w gestii organizatora 

transportu i zależy od jego dobrej woli i środków finansowych jakimi dysponuje. 

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że dobra wola nie wystarczy jeśli dwie strony się nie 

spotkają. 

Radny – Andrzej Siwek stwierdził, że według danych zawartych w dokumencie dotyczącym 

planu rozwoju liczba samochodów na terenie powiatu w latach 2008 – 2015 wrosła o 100 %, 



z 15.000 do 30.000. Zapytał Starostę czy ma pomysł na remont, czy też rozbudowę dróg 

powiatowych.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że temat infrastruktury drogowej jest 

ujęty w planie transportu zbiorowego. Dodał, że plan opracowany przez powiat jest 

kompatybilny z planem opracowanym przez marszałka województwa. Odnośnie remontu 

dróg powiatowych przypomniał, że w ustaleniu z poszczególnymi gminami postanowiono o 

remoncie drogi na terenie Gminy Karlino (droga do Lubiechowa). Opracowywany jest 

również projekt na remont drogi Kościernica – Nosówko. Oświadczył, że powiat szuka takich 

projektów gdzie można by było uzyskać 85 % dofinansowania. Następnie podziękował 

radnym za przychylność odnośnie wydatkowania środków dla Zarządu Dróg Powiatowych w 

Białogardzie na zakup sprzętu do remontu dróg.  

Radny – Rajmund Wasiak zauważył, że w planie ujęte są tylko przystanki przy drogach 

powiatowych. 

Pan Adam Brzycki poinformował, że nie jest rolą starosty, ani marszałka by wchodzić tak 

głęboko w kompetencje gmin. Przypomniał, że cała zasada polega na tym, żeby zebrać ludzi z 

gmin i dowieść do punktu przesiadkowego.  

Radny – Rajmund Wasiak ponowił swoje pytanie. 

Pan Adam Brzycki zapytał jaki miałby być sens wykazywania tych przystanków. 

Oświadczył, że ta informacja w planie transportowym dla powiatu nie ma znaczenia. 

Przypomniał, że jeśli dany przewoźnik otrzymał zezwolenie na przejazd daną trasą to on 

korzysta z infrastruktury, która jest mu dostępna.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto stwierdził, że dyskusja dowodzi, że radni mają 

wątpliwości w tym temacie dlatego poprosił Pana Adama Brzyckiego o przedstawienie 

prezentacji multimedialnej.  

Pan Adam Brzycki przedstawił prezentację multimedialną dotyczącą planu rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Białogardzkiego. 

Radny – Rajmund Wasiak oświadczył, że chodziło mu o ujęcie wszystkich przystanków w 

planie. 

Pan Adam Brzycki poinformował, że skoro plan dotyczył powiatu to w planie skupił się na 

drogach powiatowych. Dodał, że uznaje uwagę radnego, jednak nic by to nie zmieniło.  

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że przyjęcie w/w planu nie wyklucza podjęcia rozmów z 

sąsiednimi powiatami odnośnie zniżek biletowych. Następnie złożył wniosek do Starosty 

Białogardzkiego o rozpoczęcie rozmów z sąsiednimi powiatami na w/w temat.  

Pan Adam Brzycki podkreślił, że nikt nie złożył wniosku w powyższej sprawie na etapie 

konsultacji dlatego też nie ma tego uwzględnionego w planie. Porozumienie w sprawie zniżek 

mogą zawrzeć między sobą np. dwie sąsiednie gminy, przez które przebiega dana trasa. 

Dodał, że z punktu widzenia ustawy obowiązków starosty ten plan transportowy je wypełnia.  

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu 

Białogardzkiego.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 

Powiatu Białogardzkiego. 

 

 



Wyniki głosowania 
ZA: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, PRZECIW: 0, NIEOBECNI: 2, BRAK GŁOSU: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Andrzej 

Nowak, Piotr Pakuszto, Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Adam Kołacki, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak 

NIEOBECNI (2) 

Marek Anusz, Bogusław Stanczewski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie podjęła Uchwałę Nr XXXVI/172/2017 Rady Powiatu w 

Białogardzie w sprawie przyjęcia Planu zrównoważonego rozwoju publicznego 

transportu zbiorowego dla Powiatu Białogardzkiego, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 11 niniejszego protokołu. 
 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła ogłosił 

przerwę w obradach sesji. Przerwa trwała od godziny 9
28

 do godziny 9
45

. 

 

 

e) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Tychowo, których 

właścicielem jest Powiat Białogardzki oraz określenia warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków - projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

  

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i zapytań. 

 

Głosowano w sprawie: 
określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Tychowo, których właścicielem 

jest Powiat Białogardzki oraz określenia warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

 



Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Tychowo, których 

właścicielem jest Powiat Białogardzki oraz określenia warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, PRZECIW: 0, NIEOBECNI: 3, BRAK GŁOSU: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski, Andrzej 

Siwek, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rajmund Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Marek Anusz, Beata Pawlik, Bogusław Stanczewski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie podjęła Uchwałę Nr XXXVI/173/2017 Rady Powiatu w 

Białogardzie w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Tychowo, których właścicielem jest Powiat Białogardzki oraz określenia warunków i 

zasad korzystania z tych przystanków, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 13 

niniejszego protokołu. 
 

 

f) utworzenia Branżowej Szkoły I stopnia Specjalnej Nr 2 oraz włączenia jej do Zespołu 

Szkół Specjalnych im. Jana Pawła II w Białogardzie - projekt uchwały stanowi załącznik nr 

14 do protokołu. 

  

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i zapytań.  

 



Głosowano w sprawie: 
utworzenia Branżowej Szkoły I stopnia Specjalnej Nr 2 oraz włączenia jej do Zespołu Szkół 

Specjalnych im. Jana Pawła II w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie utworzenia Branżowej Szkoły I stopnia Specjalnej Nr 2 oraz włączenia jej do Zespołu 

Szkół Specjalnych im. Jana Pawła II w Białogardzie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 3, BRAK GŁOSU: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski, Andrzej 

Siwek, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (3) 

Marek Anusz, Beata Pawlik, Bogusław Stanczewski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie podjęła Uchwałę Nr XXXVI/174/2017 Rady Powiatu w 

Białogardzie w sprawie utworzenia Branżowej Szkoły I stopnia Specjalnej Nr 2 oraz 

włączenia jej do Zespołu Szkół Specjalnych im. Jana Pawła II w Białogardzie, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 15 niniejszego protokołu. 
 

 

 

g) wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających napędzanych silnikami 

spalinowymi na jeziorze Tyczewo Wioska, gm. Tychowo - projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

  

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i zapytań. 

 



 

Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających napędzanych silnikami spalinowymi 

na jeziorze Tyczewo Wioska, gm. Tychowo.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających napędzanych silnikami 

spalinowymi na jeziorze Tyczewo Wioska, gm. Tychowo. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 2, BRAK GŁOSU: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech 

Potrzebowski, Andrzej Siwek, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (2) 

Marek Anusz, Bogusław Stanczewski 

Rada Powiatu w Białogardzie podjęła Uchwałę Nr XXXVI/175/2017 Rady Powiatu w 

Białogardzie w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających 

napędzanych silnikami spalinowymi na jeziorze Tyczewo Wioska, gm. Tychowo, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 17 niniejszego protokołu. 
 

h) dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Powiatu Białogardzkiego 

instrumentem płatniczym - projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

  

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i zapytań. 

 

 



Głosowano w sprawie: 
dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Powiatu Białogardzkiego 

instrumentem płatniczym.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Powiatu 

Białogardzkiego instrumentem płatniczym. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 2, BRAK GŁOSU: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech 

Potrzebowski, Andrzej Siwek, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (2) 

Marek Anusz, Bogusław Stanczewski 

Rada Powiatu w Białogardzie podjęła Uchwałę Nr XXXVI/176/2017 Rady Powiatu w 

Białogardzie w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu 

Powiatu Białogardzkiego instrumentem płatniczym, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 19 niniejszego protokołu. 

 

3. Informacja z działalności Centrum Wspierania Rodziny „Dom pod Świerkiem” – dokument 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Dyrektor Centrum Wspierania Rodziny „Dom pod Świerkiem” – Mirosław Woźniak 

przekazał radnym informacje dotyczące działalności placówki. Poinformował m.in.  

o problemie który spowodowała nowelizacja ustawy o pomocy społecznej. Nowela przepisów 

mówi m.in., że nie można w jednej jednostce prowadzić placówki opiekuńczo – 

wychowawczej i specjalistycznego ośrodka wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie. W tej 

sytuacji planuje rozszerzenie działalności Placówki Wsparcia Dziennego, która działa pod 

tym samym adresem co ośrodek wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie. Ponadto zgodnie z 

zmianą przepisów o pieczy zastępczej do 2020 roku wszystkie placówki opiekuńczo – 

wychowawcze musza osiągnąć standaryzację - mogą w swoich domach mieć maksymalnie 14 

wychowanków.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy w placówce opiekuńczo – wychowawczej przebywają 

dzieci, które jeszcze nie chodzą do szkoły.  

Dyrektor – Mirosław Woźniak udzielił twierdzącej odpowiedzi.  

Radny – Adam Kołacki zapytał ile tych dzieci jest. 

Dyrektor – Mirosław Woźniak poinformował, że troje dzieci. 

Radny – Adam Kołacki zapytał w jakim wieku są te dzieci. 

Dyrektor – Mirosław Woźniak poinformował, że najmłodsze ma dwa lata, a najstarsze około 

pięciu lat.  



Radny – Adam Kołacki zapytał czy nie uważa, że dzieci te powinny się znaleźć w 

zawodowych rodzinach zastępczych. Zapytał również ile maksymalnie dzieci może przyjąć 

zawodowa rodzina zastępcza.  

Dyrektor – Mirosław Woźniak poinformował, że w jego ocenie żadne z tych dzieci nie 

powinno trafić do placówki. Poinformował, że często z dyrektor Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Białogardzie mają dylemat, kiedy otrzymują z sądu wyrok  

o natychmiastowym umieszczeniu dzieci w pieczy zastępczej w związku z kryzysem w 

rodzinie. Problem polega na tym, że tych rodzin zastępczych jest niewiele i nie ma wolnych 

miejsc. W takich sytuacjach dzieci trafiają do placówki.  

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie – Anna Kowalczyk 

poinformowała, że w zawodowej rodzinie zastępczej może przebywać maksymalnie troje 

dzieci.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy jest odzew na apel dotyczący zgłaszania się kandydatów 

na rodziny zastępcze.  

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie – Anna Kowalczyk 

poinformowała, że niestety nie ma nadal osób chętnych, które by chciały zostać rodziną 

zastępczą. W ostatnim czasie odbyło się szkolenie dla jednej zawodowej rodziny zastępczej, 

która przekształci się w rodzinny dom dziecka. Dodała, że w takim domu może już 

przebywać ośmioro dzieci.  

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją dotyczącą działalności 

Centrum Wspierania Rodziny „Dom pod Świerkiem” w Białogardzie.  

 

4. Informacja o działalności Domu Pomocy Społecznej w Białogardzie – dokument stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i zapytań.  

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją dotyczącą działalności Domu 

Pomocy Społecznej w Białogardzie. 

 

5. Informacja o stanie sanitarnym i przygotowaniu do sezonu letniego – dokument stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu. 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych przedstawił prezentację multimedialną dotyczącą działalności stacji.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że docierają do niego zastrzeżenia dotyczące jakości 

posiłków podawanych pacjentom w szpitalu oraz częstotliwości zmiany pościeli. Radny 

zapytał jak często przeprowadzane są kontrole w szpitalu i jakie są efekty tych kontroli.  

Dyrektor – Marek Frydrych poinformował, że trzeba zauważyć, że kiedy pacjent trafia na 

oddział, na wstępnie jest pytany o swoje choroby i na tej podstawie otrzymuje posiłki 

dostosowane do obostrzeń związanych z chorobą. Stwierdził, że przestrzeganie zaleceń 

lekarza, w tym zaleconej diety jest niezbędne, aby terapia była skuteczna. Odnośnie jakości 

żywienia w szpitalu w Białogardzie stwierdził, że w protokole pokontrolnym wskazał uwagi 

dotyczące jadłospisów. Odnośnie drugiego zapytania poinformował, że podczas licznych 

kontroli nie zauważył uchybień związanych z częstotliwością zmiany pościeli. Przypomniał, 

że nie ma aktów wykonawczych dotyczących liczby personelu  pielęgniarskiego na 

poszczególnych oddziałach, tak jak jest to w przypadku lekarzy. Dodał, że wydano dwie 



decyzje dotyczące remontów technicznych w szpitalu i są one systematycznie realizowane w 

ramach posiadanych środków.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że jako radny przekazuje jedynie uwagi jakie docierają 

do niego od mieszkańców.  

Radny – Jerzy Bartman zapytał o obowiązkowe szczepienia dzieci i młodzieży.  

Dyrektor – Marek Frydrych zaapelował do rodziców – każde dziecko nieszczepione stanowi 

nie tylko zagrożenie dla siebie, ale również dla innych dzieci. Poinformował, że podjął próby 

występowania do sądów odnośnie ograniczenia praw rodzicielskich dla tych rodziców, którzy 

uchylają się od szczepień swoich dzieci. Wyroki sądów nie potwierdzają stanowiska stacji 

sanitarnej. Poinformował, że w tym roku sześcioro dzieci nie zostało zaszczepionych. 

Podkreślił, że będzie walczył o to, żeby te zjawisko zostało zminimalizowane. 

Radny – Andrzej Siwek skierował zapytanie do Starosty Białogardzkiego. Stwierdził, że 

niedawno odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. W związku z 

powyższym poprosił starostę o przekazanie istotnych informacji z w/w posiedzenia.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że przekaże te informacje w punkcie 

informacja Zarządu Powiatu o działalności międzysesyjnej.  

Radny – Adam Kołacki odnosząc się skargi pracownika stacji na atmosferę pracy zapytał jak 

sytuacja wygląda obecnie. Zapytał również o koncepcje połączenia inspekcji sanitarnej, 

weterynaryjnej i nasiennej. 

Dyrektor – Marek Frydrych odnośnie pierwszego pytania poinformował, że atmosfera w 

pracy jest bardzo dobra. Odnośnie kolejnego zapytania poinformował, że mająca powstać w 

tym roku inspekcja bezpieczeństwa żywności ma łączyć inspekcje: weterynaryjną, handlową, 

bezpieczeństwa nasiennictwa, bez inspekcji sanitarnej.  

Radny – Rajmund Wasiak poprosił o informację dotyczącą skażenia wody na terenie Gminy 

Tychowo.  

Dyrektor – Marek Frydrych poinformował, że 18 maja br. inspekcja otrzymała informację, 

że w miejscowości Tychówko na terenie prywatnej posesji jest woda o niewłaściwych 

walorach zapachowych, smakowych. Z uwagi, że miejscowość leży na terenie jurysdykcji 

inspekcji z Świdwina przekazano informację do w/w inspektoratu. W międzyczasie otrzymał 

informację, że źródłem nieprawidłowości są stacje uzdatniania wody w Tychowie. W tej 

sytuacji uznał za zasadne podjęcie czynności kontrolnych wodociągu. Okazało się, że woda 

dostarczana do Tychowa jest wodą o niewłaściwej jakości zdrowotnej w myśl rozporządzenia 

Ministra Zdrowia. Powodem zamknięcia wodociągu było przede wszystkim wykrycie 

niepoliczalnej ilości baterii ogólnych. Nie było żadnych informacji na temat przyczyn, które 

mogły by ten stan rzeczy spowodować. Inspekcja ma czuwać nad życiem i zdrowiem ludzkim  

i jego nie interesuje żaden bilans strat i zysków przedsiębiorstwa. Oświadczył, że podjął 

decyzję o zamknięciu wodociągu i dostarczaniu  wody ze źródła zastępczego. W zaistniałej 

sytuacji, aby ograniczyć koszty spółki wodociągowej wydał komunikat do mieszkańców o 

ograniczeniu spożycia wody surowej. Można było spożywać wodę po przegotowaniu oraz 

korzystać z wody do kąpieli. Taka informacja dotarła do wszystkich mieszkańców Tychowa.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją o stanie sanitarnym  

i przygotowaniu do sezonu letniego. 
 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła ogłosił 

przerwę w obradach sesji. Przerwa trwała od godziny 11
25

 do godziny 11
45

. 

 

6. Informacja Centrum Dializa Spółka z o.o. dotycząca działalności szpitala w Białogardzie. 

 



 

Dyrektor szpitala w Białogardzie Pani Aleksandra Drobiec na wstępie poinformowała, że 

niestety z powodu innych obowiązków prezes spółki nie może być obecny na dzisiejszym 

posiedzeniu.   

Radny – Adam Kołacki zgłosił wniosek formalny, aby Pani Dyrektor udzielała swoich 

odpowiedzi z mównicy.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapytał panią mecenas czy taki wniosek 

podlega głosowaniu. 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że jest to bardziej kwestia 

porządkowa niż formalna. Dodała, że w tej sprawie kompetencje przysługują 

Przewodniczącemu Rady. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zdecydował, aby pani dyrektor 

odpowiadała z miejsca na którym obecnie jest. 

Dyrektor - Aleksandra Drobiec oświadczyła, że zajęła to miejsce, ponieważ na bieżąco 

będzie korzystać z wiedzy pani menadżer Violetty Smolarskiej, która na co dzień przebywa w 

szpitalu. Odnośnie Anestezjologii i Intensywnej Terapii poinformowała, że spółka 

przygotowywała się do podjęta kroków w tej sprawie, ponieważ wiedziała, że ten oddział nie 

jest przewidziany w sieci. W związku z powyższym zwróciła się do Narodowego Funduszu 

Zdrowia o konsultację z konsultantem wojewódzkim z anestezjologii i intensywnej terapii, 

aby wydał opinie na temat działalności OIOM-u w Białogardzie. Informacja była pozytywna i 

szpital ma łóżko intensywnej opieki medycznej na oddziale wewnętrznym. Podpisano 

również w tej sprawie umowy z szpitalami z sąsiednich powiatów. Poinformowała, że 

wszystkie  oddziały będą funkcjonować tak jak do tej pory. Planowane jest jak najszybsze 

ukończenie bloku operacyjnego i przeniesienie wszystkich oddziałów szpitalnych z 

budynków przy ulicy Szpitalnej do budynku przy ulicy Chopina. Dodała, że na chwilę obecną 

szpital ma duże nadwykonania  - 1.200.000 zł. Niestety NFZ nie jest w stanie powiedzieć, czy 

będzie płacił za nadwykonania, ponieważ przygotowuje się do wprowadzenia sieci szpitali.  

Menadżer – Violetta Smolarska poinformowała, że na dzień dzisiejszy szpital posiada 

siedem oddziałów, nocną i świąteczną opiekę oraz izbę przyjęć. W ciągu miesiąca szpital 

przyjmuje około pięciu tysięcy chorych. W szpitalu pracuje 336 pracowników. Następnie 

poprosiła w imieniu całej załogi o dobrą współpracę  i uspokojenie nastrojów wokół szpitala.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał ile było łóżek w szpitalu w momencie przejęcia i ile ich 

będzie docelowo. Następnie odniósł się do działalności oddziału OIOM. Przypomniał, że na 

terenie Powiatu Białogardzkiego mieszka około 48 tys. osób, a w okresie letnim przez nasz 

powiat przejeżdża bardzo dużo samochodów. Od 2008 roku na terenie naszego powiatu 

przybyło 15 tys. samochodów. W tej sytuacji będzie dochodzić do większej liczby kolizji 

drogowych. Oświadczył, że jego zdaniem posunięcie związane z zamknięciem OIOM-u jest 

niedopuszczalne i nie wyobraża sobie, aby w nagłej sytuacji wozić pacjenta w ciężkim stanie 

do szpitali w Kołobrzegu, czy w Koszalinie. Radny zapytał również o miesięczne koszty 

działalności oddziału OIOM. 

Dyrektor - Aleksandra Drobiec odpowiadając za pytanie dotyczące kosztów działalności 

OIOM poinformowała, że spółka spełniała wymagania rozporządzenia ministra. Wcześniej te 

rozporządzenia nie były spełniane. Kontrole NFZ wykazały, że to były nieprawidłowości i 

nakazał zatrudnienie dodatkowego lekarza. W sytuacji zamknięcia w/w oddziału karetka 

będzie wiozła pacjenta, gdzie będzie wolne miejsce.  

Menadżer – Violetta Smolarska poinformowała, że przeważnie miejsca na oddziale OIOM 

były zajęte więc i tak należy liczyć na sprawne ratownictwo medyczne. Dodała, że 

kierownictwo pogotowia ratunkowego zakupiło dwie nowe karetki, które są bardzo dobrze 

wyposażone. Pacjenci będą umieszczani tam, gdzie będzie wolne miejsce na oddziale OIOM. 

Oświadczyła, że jej zdaniem te karetki, które przewożą pacjentów są niejednokrotnie o wiele 



lepiej wyposażone niż niektóre oddziały szpitalne OIOM. Łóżko intensywnego nadzoru w 

szpitalu w Białogardzie będzie służyło do wewnętrznych potrzeb naszego szpitala, czyli dla 

pacjentów przebywających w szpitalu. Pacjent będzie tam przebywał do czasu przyjazdu 

karetki specjalistycznej. Dodała, że odnośnie przyjmowania pacjentów potrzebującej 

specjalistycznej opieki OIOM szpital ma podpisane umowy z dwoma ośrodkami: w 

Kołobrzegu i w Szczecinku.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że martwi się, że pacjenci w ciężkim stanie będą wożeni 

do szpitali oddalonych od nas 40 i 70 kilometrów. Dodał, że w sezonie letnim 

przemieszczanie się do tych miejscowości będzie znacznie utrudnione i będzie zabierać o 

wiele więcej czasu. Następnie odniósł się do artykułu prasowego zmieszczonego w „Głosie 

Koszalińskim„ w dniu 27 czerwca 2017 roku pt. „Zwolnienia z pracy za komentarze w 

Internecie” dotyczącego zwolnienia z pracy dwóch pracowników szpitala w Białogardzie za 

komentowanie postępowania pracodawcy (nie wypłacenia wynagrodzenia za pracę w 

terminie). Radny stwierdził, że najbardziej zaskoczyła go wypowiedź rzecznika prasowego 

spółki Centrum Dializa. Zdaniem radnego dobre imię firmy na polega na zastraszaniu 

pracowników, że nie mogą nic powiedzieć na temat swojego pracodawcy. W tej sytuacji 

należało poprosić pracowników na rozmowę i wyjaśnić sprawę. Oświadczył, że na opinię i 

szacunek długo się pracuje, ale na pewno nie postępuje w ten sposób jak wspomniał 

wcześniej. Odniósł się również do sytuacji jaka miała ostatnio miejsce na rehabilitacji 

stacjonarnej, gdzie pacjenci wracali do domów z negatywną opinią, a przecież nie tak dawno 

nasza rehabilitacja była słynna w kraju.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że również miał zapytać o zwolnienie dwóch 

pracowników za komentarze w Internecie. Poinformował, że poszukał tych komentarzy i 

znalazł wpis pracownika, który napisał – HAŃBA !!!. Radny zapytał czy chodziło o te słowo, 

czy były jeszcze inne wpisy. Następnie skierował swoje słowa do Przewodniczącego Rady 

Powiatu. Poinformował, że wystosował do niego pismo z prośbą o zaproszenie na obrady 

sesji prezesa Regionalnego Centrum Medycznego w Białogardzie. W sytuacji, gdy pan prezes 

jest obecny na posiedzeniu sesji poprosił o udzielnie mu głosu. Przypomniał również, że 

wystosował również prośbę o zaproszenie na obrady sesji byłej radnej powiatu Pani Izabelli 

Strzałkowskiej, która na portalu społecznościowym deklarowała możliwość podzielenia się 

pewnymi informacjami dotyczącymi szpitala.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła przypomniał, że zgodnie z 

statutem Powiatu Białogardzkiego listę zaproszonych gości ustala Przewodniczący Rady 

Powiatu po uzgodnieniu z Starostą. Stwierdził, że radny przysłał swoje pisma na dwa dni 

przed sesją w związku z powyższym przewodniczący podjął decyzje taką, a nie inną. 

Oświadczył, że nie widział potrzeby zaproszenia na dzisiejsze obrady Pani Izabelli 

Strzałkowskiej natomiast poprosił Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

o zaproszenie pani na posiedzenie w/w komisji. Dodał, że oczywiście radny zostanie również 

zaproszony na to posiedzenie. Odnośnie zaproszenia prezesa RCM Zygmunta Basia 

poinformował, że pan prezes jest zapraszany na każdą sesję. 

Radny – Adam Kołacki ponownie poprosił Przewodniczącego Rady Powiatu, aby zaprosił na 

następne posiedzenie sesji Panią Izabellę Strzałkowską. Oświadczył, że jeśli Pani 

Strzałkowska nie zostanie zaproszona grupa radnych może złożyć wniosek o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej i zaproszenie Pani Strzałkowskiej. Następnie skierował zapytanie do Starosty. 

Przypomniał, że po wydzierżawieniu szpitala spółce Centrum Dializa informowano, że szpital 

został uratowany i zabezpieczono interesy pracowników szpitala. W maju br. wystosował 

interpelację pytając czy w umowie dzierżawy jest zapis, który chroni bezpieczeństwo 

mieszkańców mówiący, że wydzierżawiający nie może zamknąć oddziału przejmowanego 

szpitala. Radny uzyskał odpowiedź – w umowie dzierżawy nie ma takich zapisów. Zdaniem 



radnego starosta nie zabezpieczył bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców, ponieważ 

może dochodzić do zamykania kolejnych oddziałów szpitala.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  oświadczył, że umowa dzierżawy zabezpieczyła w 

umowie to, co zespół negocjacyjny uznał za istotne. Negocjacje trwały bardzo długo i starano 

się w jak najlepszy sposób zabezpieczyć interesy zdrowotne mieszkańców. Obecnie trwają 

zmiany systemowe wprowadzone przez ustawodawcę i tego nikt nie przewidział, że szpital 

pierwszego stopnia może nie prowadzić oddziału OIOM. Stwierdził, że nie jest zadowolony z 

tego, że dzierżawca podjął taką decyzję. Centrum Dializa przejmując szpital 1 stycznia 2016 

roku spotkała się z kontrolą NFZ i okazało się, że płatnik podszedł rygorystycznie do 

wymogów odnośnie OIOM. To doprowadziło do sytuacji, że po półtora roku spółka wystąpiła 

do NFZ o wspomnianą zmianę dotyczącą tego oddziału. Najważniejszą informacją jest fakt, 

że szpital w Białogardzie został wpisany do sieci szpitali i ma zapewnione finansowanie na 

najbliższe cztery lata na poziomie 2015 roku. Na zakończenie zaapelował o spokój i życzył 

firmie Centrum Dializa, aby wszystkie zaplanowanie przedsięwzięcia udało się zrealizować, 

łącznie z ukończeniem bloku operacyjnego.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto przypomniał w jakich okolicznościach odbywało 

się wydzierżawienie szpitala. Zadłużenie szpitala w 2015 roku wynosiło 20.393.744,22 zł z 

czego wymagalne 4.627.012 zł. Oświadczył, że to był idealny moment, żeby podjąć decyzję o 

przekształceniu szpitala, bo gdyby jej nie podjęto obecnie szpitala by już nie było. 

Przypomniał, że umowa dzierżawy jest wynikiem prac negocjacyjnych, które trwały ponad 

rok. Poinformował, że na koniec kwietnia 2017 roku  zadłużenie szpitala wynosi 14.344.790 

zł (nie ma zobowiązań wymagalnych).   

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że chciałby bardzo zobaczyć umowę dzierżawy szpitala. 

Oświadczył, że należy się zastanowić kto doprowadził do tego, że szpital znalazł się na 

krawędzi bankructwa. Następnie zapytał starostę czy potwierdza, że napisał w odpowiedzi na 

jego zapytanie, że w umowie dzierżawy nie ma zapisów które by zabraniały dzierżawcy 

zamykać oddziały. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że w umowie dzierżawy jest zapis, że 

jeżeli dzierżawca utraci finansowanie z NFZ, bądź od innego płatnika wówczas może 

zamknąć daną działalność.  

Radny – Adam Kołacki przypomniał staroście, że w piśmie odpisał mu, że nie ma zakazu 

zamykania oddziałów przez dzierżawcę. Podsumowując wypowiedź stwierdził, że to obecny 

Starosta Białogardzki z poprzednimi Zarządami Powiatu doprowadził do tragicznej sytuacji 

szpitala w Białogardzie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zachęcił radnego do lektury ustawy o samodzielnych 

publicznych zakładach opieki zdrowotnej. Następnie przypomniał słowa pana doktora 

Grodzkiego, który na spotkaniu w Białogardzie informował, że zadłużenie samodzielnych 

zakładów opieki zdrowotnej w Polsce wynosi ponad 15 miliardów złotych.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poprosił radcę prawnego o zabranie głosu 

w sprawie utajnienia umowy dzierżawy.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak oświadczyła, ze rzeczą oczywistą jest, że umowa 

zawiera klauzule dotyczącą poufności. Jeden z mieszkańców wystąpił o udostępnienie tej 

umowy i w wyniku wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie sprawa 

trafiła do ponownego rozpoznania. Sąd Wojewódzki w uzasadnieniu swojego wyroku 

wyraźnie wskazał co organ musi wziąć pod uwagę udostępniając tę umowę lub odmawiając 

jej udostępnienia. Decyzję co do udostępnienia lub zakresu udostępnienia tej umowy 

pozostawił organowi, przy czym dał wytyczne jakimi organ musi się kierować. Dodała, że 

zakres zanimizowania tej umowy uwarunkowany był tajemnicą przedsiębiorcy i ochroną 

danych osobowych, przy czym organ nie był związany życzeniami obu stron umowy, musiał 

taką decyzję podjąć samodzielnie. Oświadczyła, ze z jej wiedzy wynika, że zakres 



zanimizowania nie pokrywa się w zupełności z życzeniami stron umowy, ponieważ decyzja 

co do tego co podlega ochronie została przyznana organowi wydającemu decyzję. 

Radny – Adam Kołacki następnie zadał kilka pytań do pani dyrektor szpitala. Oświadczył, że 

jest oburzony postawą Centrum Dializa, że podjęła rozmowy z NFZ i Wojewodą odnośnie 

zamknięcia oddziału OIOM nie pytając na wstępie o zgodę wydzierżawiającego, czyli spółkę 

Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie. Oświadczył, że doniesienia prasowe mówią, 

że prezes RCM nie wyraził zgody na zamknięcie oddziału. Radny poprosił prezesa RCM o 

komentarz w tej sprawie.  

Prezes RCM w Białogardzie – Zygmunt  Baś oświadczył, że po wysłuchaniu informacji musi 

bronić dobrego imienia spółki RCM i swojego. Poprosił dyrektor szpitala Panią Drobiec, aby 

nie wprowadzała mieszkańców w błąd podając niesprawdzone informacje dotyczące 

zatrudnienia lekarzy w 2015 roku. Poinformował, że w 2015 roku, do miesiąca października 

było 2,5 etatu anestezjologa i do tego byli lekarze dyżurujący. Faktem jest, że od  

1 października jeden z lekarzy odszedł i zostało 1,5 etatu. Od dnia 1 grudnia 2015 roku był 

jeden etat anestezjologa. Niestety pani dyrektor nie dopowiedziała, że podpisał umowę z 

pięcioma anestezjologami z Kołobrzegu. Było więc pełne zabezpieczenie jeśli chodzi o 

anestezjologów. Odnośnie kosztów jakie RCM ponosiło na oddziale OIOM, wynosiły one  w 

latach 2014 – 2015, od 130.000 zł do 170.000 zł miesięcznie.  Przypomniał, że od maja  2014 

do 2015 roku RCM, który wówczas zarządzał szpitalem miał ponad 6 mln zł nadwykonań, z 

czego NFZ wypłacił 5.300.000 zł. Przyznał, że szpital miał zadłużenie w wysokości ponad 20 

mln zł. RCM spłacił 4 mln zł, a na pozostałe zobowiązania wzięto pożyczkę. Przyznał, że 

spółka Centrum Dializa wzorowo wywiązuje się z płacenia czynszu dzierżawnego w 

wysokości około 200 tys. zł. brutto. Z tej kwoty spółka RCM spłaca pożyczkę, którą 

zaciągnęło na spłatę zobowiązań szpitala. Odnośnie zamknięcia oddziału OIOM potwierdził, 

że spółka Centrum Dializa nie zwróciła się do niego z wnioskiem w tej sprawie. 

Poinformował, że po usłyszeniu tej informacji z ostrożności wystosował do spółki Centrum 

Dializa pismo, aby wstrzymali się z tą decyzją i zaproponował rozpoczęcie rozmów na ten 

temat. Niestety wówczas zlekceważono go jako prezesa i spółka CD wystąpiła do Starosty 

Białogardzkiego z pismem. Wówczas starosta wystąpił do prezesa RCM o wydanie opinii na 

ten temat. Oczywiście w odpowiedzi nie wyraził zgody na zamknięcie oddziału OIOM. 

Oczywiście zgodnie z ideą sieci szpitali szpital o pierwszym stopniu referencyjności nie ma 

obowiązku posiadania oddziału OIOM, ale przecież nie ma konieczności zamykania takiego 

oddziału. Dodał, że w piśmie do starosty zaproponował, aby spółka Centrum Dializa do końca 

września br. podpisała z NFZ aneks do umowy na prowadzenie tego oddziału w 

białogardzkim szpitalu.   

Radny – Adam Kołacki zadał pytanie  dyrektor szpitala w Białogardzie. Zapytał ilu będzie 

zatrudnionych anestezjologów w szpitalu po zamknięciu oddziału OIOM. 

Dyrektor - Aleksandra Drobiec poinformowała, że do zabezpieczenia anestezjologii 

potrzebnych jest pięciu lekarzy. Dodała, że opieka musi być zapewniona 24 godziny na dobę.  

Radny – Adam Kołacki zapytał jaka będzie liczba pielęgniarek anestezjologicznych po 

likwidacji oddziału OIOM. 

Dyrektor - Aleksandra Drobiec poinformowała, że pięć pielęgniarek zabezpieczy działalność 

anestezjologii.  

Radny – Adam Kołacki zapytał co w sytuacji kiedy ta jedna pielęgniarka będzie potrzebna 

przy łóżku intensywnego nadzoru i jednocześnie na bloku operacyjnym.  

Dyrektor - Aleksandra Drobiec poinformowała, że zgodnie z  rozporządzeniem ministra 

łóżko nadzoru medycznego jest zabezpieczone przez pielęgniarkę.  

Radny – Adam Kołacki zapytał jaka jest planowana liczba pielęgniarek na oddziale chirurgii, 

neonatologii i pediatrii. 



Dyrektor - Aleksandra Drobiec poinformowała, że zgodnie z rozporządzeniem będą 

pracowały pielęgniarki. 

Radny – Adam Kołacki zapytał czy na bloku operacyjnym jest zatrudniona tzw. 

„pielęgniarka brudna”, a jeśli nie to kto wykonuje te czynności.  

Dyrektor - Aleksandra Drobiec poinformowała, że rozporządzenie mówi, że pielęgniarka 

instrumentalna ma być na jedną salę operacyjną. Szpital w Białogardzie te wymagania 

spełnia.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy prawdą jest, że ordynator oddziału dziecięcego złożył 

wypowiedzenie.  

Dyrektor - Aleksandra Drobiec poinformowała, że jest to prawda.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy jest już nowy ordynator. 

Dyrektor - Aleksandra Drobiec udzieliła twierdzącej odpowiedzi. 

Radny – Andrzej Siwek poprosił panią dyrektor, aby udzieliła mu na piśmie odpowiedzi na 

następujące pytania cyt.: „ile państwo przejęliście łóżek jako Centrum Dializa na 1 stycznia 

2016 roku, ile tych łóżek zostało np. na koniec roku 2017 i ile przewidujecie docelowo (…) 

wykonanie kontraktu za rok 2016 i przewidywane wykonanie kontraktu za pierwsze półrocze 

2017 roku, żeby uściślić mam tu na myśli pieniądze, które wpłynęły z funduszu na konto 

centrum za 2016 rok i ile przewidujecie, że będzie tych pieniędzy za pierwsze półrocze 2017 

roku.” Poprosił o odpowiedź na piśmie. 

Radny – Rajmund Wasiak zapytał dyrektor szpitala jakie oddziały szpitala spółka zamierza 

zachować docelowo.  

Dyrektor - Aleksandra Drobiec oświadczyła, że na chwilę obecną wszystkie oddziały, które 

obecnie funkcjonują będą działać. Od 1 lipca 2017 roku oddział OIOM będzie zamknięty. 

Radny – Adam Kołacki poprosił panią dyrektor, aby ustosunkowała się do wypowiedzi 

prezesa RCM, iż on nie wyraził zgody na zamknięcie tego oddziału. Oświadczył, że obrady 

sesji są transmitowane na żywo w Internecie i otrzymuje na bieżąco wiele pytań. Następnie 

poprosił panią dyrektor, aby odpowiedziała na jedno z nich – na bloku operacyjnym powinna 

być instrumentariuszka i pielęgniarka brudna.  

Dyrektor - Aleksandra Drobiec odpowiadając na pierwsze pytanie poinformowała, że od 1 

lipca br. nie będzie miała finansowania z NFZ na ten oddział i dlatego będzie on zamknięty. 

Odnośnie pielęgniarek instrumentalnych poinformowała, że postępuje zgodnie z 

rozporządzeniem. 

 

7. Informacja Przewodniczącego Zarządu Powiatu o działalności Zarządu Powiatu w 

Białogardzie w okresie międzysesyjnym – treść informacji stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnośnie posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku poinformował m.in., że przyniosły skutek wspólne działania starosty oraz wójtów  

i burmistrzów odnośnie ustawienia fotoradaru przy skrzyżowaniu drogi nr 6 i nr 163. 

Funkcjonariusze policji przed wakacjami odbyli szereg spotkań z uczniami na temat 

ryzykownych zachowań. Członkowie komisji wysłuchali również informacji przedstawione 

prze dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Białogardzie, która była 

również przedmiotem dzisiejszej sesji.  

Radny – Adam Kołacki zapytał starostę jakie podejmie działania skoro prezes RCM w 

Białogardzie nie zgodził się na zamknięcie oddziału OIOM, a pani dyrektor informuje, że od 

1 lipca 2017 roku oddział będzie zamknięty. 



Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że w dniu jutrzejszym odbędzie się 

posiedzenie Zarządu Powiatu na którym ten temat będzie poruszany. Dodał, że jeśli zostaną 

podjęte pewne decyzje radni zostaną poinformowani w odpowiednim trybie.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że jego zdaniem to spotkanie powinno się odbyć dużo 

wcześniej.  

Radny – Rajmund Wasiak zapytał jaką drogę pozbawiono kategorii drogi powiatowej. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że chodzi o drogę na terenie Powiatu 

Koszalińskiego.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał o remont Centrum Kształcenia Praktycznego w 

Białogardzie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał, że na jednej z ostatnich sesji podjęto 

decyzję, że powiat będzie składał wniosek o środki zewnętrzne na wyposażenie Centrum. 

Planowany jest zakup m.in. obrabiarek numerycznych.  

 

Głosowano w sprawie: 
 

Informacja Przewodniczącego Zarządu Powiatu o działalności Zarządu Powiatu w 

Białogardzie w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła podał pod głosowanie 

informację Przewodniczącego Zarządu Powiatu o działalności Zarządu Powiatu w 

Białogardzie w okresie międzysesyjnym. 

Wyniki głosowania 
ZA: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, PRZECIW: 0, NIEOBECNI: 5, BRAK GŁOSU: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Andrzej Nowak, 

Piotr Pakuszto, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Adam Kołacki, Andrzej Siwek, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak 

NIEOBECNI (5) 

Marek Anusz, Anna Kodź, Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski, Bogusław Stanczewski 

BRAK GŁOSU (1) 

Beata Pawlik 

 

Rada Powiatu w Białogardzie przyjęła informację Przewodniczącego Zarządu Powiatu  

o działalności Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny - Adam Kołacki poprosił o zaproszenie na następne posiedzenie Sesji Rady Powiatu 

w Białogardzie byłej radnej powiatowej i członka Zarządu Powiatu Pani Izabelli 

Strzałkowskiej. 



Radny - Andrzej Siwek przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu sesji prosił 

Przewodniczącego Rady Powiatu, aby zaprosił na posiedzenie sesji dyrektora Stowarzyszenia 

Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie Pana Roberta Madejskiego, aby 

wyjaśnił fakty dotyczące delegata w stowarzyszeniu Pana Tomasza Hynda.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poinformował, że zaprosił Pana Roberta 

Madejskiego i w odpowiedzi uzyskał informację, że niestety z powodu obowiązków 

służbowych nie może uczestniczyć w obradach sesji. Dodał, że poinformował, że w miesiącu 

wrześniu br. przygotuje pełną informację na sesję.  

Radny – Andrzej Siwek zadał pytanie staroście – kto i w jakim zakresie poniósł 

odpowiedzialność za tzw. bałagan ustrojowy panujący w Stowarzyszeniu Inicjatyw Społeczno 

– Gospodarczych w Białogardzie. Radny oświadczył, że według jego wiedzy 23 lutego 2015 

roku starosta złożył rezygnację z członka zarządu SISG w Białogardzie. Zapytał starostę jak 

to jest możliwe, że człowiek tak doświadczony jeszcze przez trzy miesiące podpisuje 

dokumenty jako członek zarządu stowarzyszenia. Przypomniał, że zgodnie z przepisami 

prawa wszelkie zmiany w strukturach stowarzyszeń powinny być zgłoszone w ciągu 7 dni do 

Krajowego Rejestru Sądowego. Następnie odniósł się dyskusji jaka miała miejsce na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i dotyczyła Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa. 

Zapytał jak to jest możliwe, że umowy zawierane przez starostwo w 2016 roku przez ponad 

pół roku nie są zamieszczanie w w/w biuletynie. Radny oświadczył, że takie postępowanie 

odbiera jako lekceważenie mieszkańców powiatu. Oświadczył, że w dniu wczorajszym 

ukazało się zestawienie umów przygotowane przez Wydział Organizacji. Z w/w zestawienia 

wynika, że obsługa prawna starostwa kosztuje rocznie 148 tys. zł. Radny poprosił o przesłanie 

scanu umowy z radcą prawnym Euralią Binke oraz informację czym ta Pani się zajmuje. 

Stwierdził cyt.: „(…) uzgodniliśmy sobie na jednej z Komisji Rewizyjnej, że ubiegły rok 

poszedł sobie tak jak poszedł no bo pan był uprzejmy powiedzieć, że pan rozlicza niejako 

kancelarię prawną i też ustaliliśmy, że będą jakieś informacje. Wdzięczny byłbym za takie 

informacje  - jak jest rozliczany pan Witaszek itd. w tym sensie może nie rozliczany, ale jaka 

jest informacja z której wynika, że to co powiat płaci, to płaci słusznie i jaki jest zakres 

świadczenia obsługi prawnej pani Eurelii Binke”. Zapytał również o umowy ubezpieczenia z 

dnia 14 marca 2017 roku z firmą ubezpieczeniową Balcia Insurance i Concordia Polska – 

zapytał co to są za firmy, czy były przetargi, czy zapytania ofertowe, czy to może ciągłość, 

czy są rabaty i czy zostały zachowane.   

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  poinformował, że protokół z kontroli 

przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – 

Gospodarczych w Białogardzie w tymże stowarzyszeniu został przedstawiony zarządowi tego 

stowarzyszenia. Zarząd Stowarzyszenia jeśli podejmie stosowaną decyzję będzie miał prawo 

ukarania osób winnych tej całej sytuacji. W powyższym protokole są również obszerne 

wyjaśnienia dotyczące jego osoby jak członka zarządu stowarzyszenia. Oświadczył, że 

faktem jest, że pracownicy, którzy odpowiadali za pewne dokumenty przynieśli je do podpisu 

i nieopatrznie zostały one podpisane. Starosta przeprosił za to, że nie dopilnował tej sprawy 

należycie. Odnośnie informacji zawartych na stronie BIP starostwa stwierdził, że odpowiedź 

na te pytania udzieli Sekretarz Powiatu. Odnośnie zawarcia umowy z Panią Euralią Binke 

poinformowała, że umowa zawarta jest na czas określony, a pani głównie zajmuje się 

windykacją.  

Sekretarz Powiatu – Zbigniew Raczewski poinformował, że zestawienie umów jest 

realizowane do 30 czerwca danego roku. Umowy, które znajdują się w poszczególnych 

wydziałach spływają do Wydziału Organizacji, który to sporządza zestawienia i umieszcza je 

na stronie BIP starostwa. Dodał, że nie ma terminu zamieszczania takiej informacji.  

Radny – Andrzej Siwek  powrócił do tematu złożenia przez starostę rezygnacji z pełnienia 

funkcji w zarządzie Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie w 



dniu 23 lutego. Przypomniał, że do końca maja tamtego roku starosta nadal podpisywał 

dokumenty.  

Radny – Rajmund Wasiak stwierdził, że w niedługim czasie odbędzie się zgromadzenie 

wspólników spółki Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie. Radny zaapelował, aby 

wspólnicy zastanowili się nad konsekwencjami wobec spółki Centrum Dializa odnośnie 

zamknięcia Oddziału OIOM, jakie wynikają z umowy dzierżawy szpitala.  

Radny - Adam Kołacki zawrócił się z prośbą do Starosty Białogardzkiego i Zarządu Powiatu, 

aby doprowadzili do spotkania z dyrekcją  Centrum Dializa z Sosnowca celem poproszenia 

ich o ponowne przeanalizowanie zwolnień dwóch pracowników szpitala w Białogardzie  

i przywrócenia ich do pracy.  

Radny – Andrzej Siwek  skierował swoje zapytanie do starosty. Stwierdził cyt.: 

„Stowarzyszenie Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie objęło chyba 27,5 tys. 

udziałów w spółce Invest – Park. Spółka Invest – Park buduje halę w której będzie się mieścił 

zakład przetwórstwa rybnego.  Czy ma pan jakąkolwiek wiedzę jak wygląda ewentualnie 

zatrudnienie, czy są chętni, czy nie ma chętnych. (…) czy ma pan wiedzę, że „Invest - Park” 

będzie budował hostel  pod zatrudnienie Ukraińców.” Stwierdził, że jest zdziwiony tą 

sytuacją, ponieważ w samym mieście Białogard jest około 1300 osób bezrobotnych.   

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  poinformował, że również jest zdumiony tą sytuacją. 

Poinformował, że przedsiębiorca, który będzie się lokował prowadząc od kilku miesięcy 

nabór do firmy zauważył, że brakuje kadry. W tej sytuacji, chcąc uniknąć możliwości 

przerwania produkcji, czy też nie uruchomienia tej produkcji będzie się posiłkował 

pracownikami ze wschodu. Jednym z jego pomysłów jest to, żeby na jego potrzeby znaleźć 

miejsca noclegowe w Białogardzie, a jeżeli takowych nie znajdzie to jest tak 

zdeterminowany, aby znaleźć działkę i wybudować obiekt na miejsca noclegowe. 

Przedsiębiorca robi wszystko, aby pozyskać pracowników, ponieważ zgodnie z ustaleniami 

musi uruchomić działalność, a potem zobowiązany jest wybudowaną halę odkupić.  

Radny - Adam Kołacki zapytał czy pierwszeństwo w zatrudnieniu mają mieszkańcy naszego 

powiatu. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  udzielił twierdzącej odpowiedzi.  

Radny – Andrzej Siwek stwierdził, że dobrze by było, aby na posiedzeniu Sesji Rady 

Powiatu pojawił się dyrektor Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w 

Białogardzie, aby pewne kwestie wyjaśnił.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że firma, która zdecydowała się 

zlokalizować swoją działalność w Białogardzie robiła to w oparciu o analizę rynku pracy. 

Niestety zderzenie się rzeczywistością okazało się trudne. Firma chce mieć pewną załogę, 

która chce pracować i którą można przeszkolić.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto odniósł się do wniosku radnego Adama 

Kołackiego dotyczącego podjęcia rozmów z spółką Centrum Dializa odnośnie zwolnienia 

pracowników. Oświadczył, że po uzyskanej informacji o zwolnieniach zadzwonił do prezes 

spółki Centrum Dializa, aby przemyślał w/w decyzję. Niestety we wtorek otrzymał 

informację, że spółka nie zmieni zdania w tej kwestii. Wicestarosta oświadczył, że według 

niego artykuł w tej sprawie, który ukazał się w „Głosie Koszalińskim” zaszkodził całej 

sprawie.     

10. Zamknięcie Sesji. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zamknął obrady XXXVI Sesji Rady  

Powiatu  w  Białogardzie.  



 

 

Przewodniczący 

Rada Powiatu Białogardzkiego 

  

 

Przygotował(a): Anna Kaleja, Violetta Adamczewska 

 

 


